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Alegeri BVB: Ce
grupuri de acþionari
controleazã bursa?
l Surse: ”Foarte probabil Radu Hanga va rãmâne preºedintele BVB”

A
cþionarii Bursei de
Valori Bucureºti
(BVB) se vor întâlni,
la mijlocul sãptãm-
ânii viitoare, pentru
a alege noul Consi-
liu de Administraþie

pentru o perioadã de patru ani,
precum ºi preºedintele operatoru-

lui pieþei noastre de capital, fun-
cþie ocupatã în prezent de Radu
Hanga.

BVB este controlatã în proporþie
de 80% de investitori instituþionali
români, între care fonduri de pensii
private, SIF-uri, bãnci ºi societãþi de
brokeraj. În piaþã se vorbeºte cã în
mare parte jocurile sunt deja fãcute,

iar actualul preºedinte al BVB va
mai primi un mandat în fruntea bur-
sei. Pe de altã parte, anumite grupuri
de acþionari ar avea cammulþi candi-
daþi pentru numãrul de voturi de care
dispun.

ªaptesprezece candidaþi s-au
înscris pe cele nouã locuri din Consi-
liul BVB, iar Radu Hanga ºi Dragoº

Neacºu vizeazã funcþia de preºedinte
al bursei noastre.

�Banca Transilvania, SIF2 (actua-
lul Evergent Investments) ºi SIF3
(Transilvania Investments) merg
împreunã�, spune o sursã din piaþã.
�SIF1 (LionCapital), SIF4,SIF5 (Infi-
nity Capital Investments) ºi fonduri
ale lui Juravle (n.r. Swiss Capital)

merg împreunã. Grupul SIF1 nu are
candidat pentru funcþia de preºedinte
ºi se pare cã-l va susþine pe RaduHan-
ga.CumHanga provine de laBT, foar-
te probabil va rãmâne preºedintele
bursei�.

ANDREI IACOMI

(continuare în pagina 4)

Florina Mateescu, Perfect
Accounting: “Noile mãsuri
fiscale vor afecta peste 80%
dintre salariaþii din IT”

N
oile mãsuri fiscale vor afecta
peste 80% dintre salariaþii din
IT, este de pãrere FlorinaMa-
teescu, fondatoarea compa-

niei Perfect Accounting, expert conta-
bil ºi membru al Corpului Experþilor
Contabili ºi Contabililor Autorizaþi din
România (CECCAR) din anul 2005.
Aceasta ne-a vorbit despte impactul pe
care îl au noilor modificãri fiscale asu-
pra salariaþilor din industria de IT

Specialistulme-a transmis: �Nevoit
sã reducã deficitul bugetar ºi sã re-
specte criteriie stabilite de Bruxelles
prin PNRR pentru a obþine fondurile
europene, Guvernul a adoptat unele
mãsuri fiscale cu impact semnificativ

asupra salariaþilor care îºi desfãºoarã
activitatea în IT.

Persoanele fizice care realizeazã
venituri din salarii în baza unui con-
tract individual de muncã, raport de
serviciu, act de delegare sau detaºare
sau a unui statut special prevãzut de
lege ca urmare a desfãºurãrii activi-
tãþii de creare de programe pentru
calculator, pânã la 31 decembrie
2028 inclusiv, sunt scutite de la im-
pozitul pe venit la locul unde se aflã
funcþia de bazã, pentru veniturile
brute lunare de pânã la 10.000 lei in-
clusiv.

Partea din venitul brut lunar ce
depãºeºte 10.000 lei nu beneficiazã de

facilitãþi fiscale.
Angajaþii din domeniul IT nu vor

mai fi scutiþi de impozitul pe venit, in-
diferent de valoarea salariului, ci scu-
tirea va fi plafonatã la maxim 10.000
lei ºi doar la funcþia de bazã. Pentru a
nu fi foarte greu de suportat aceastã
mãsurã, Guvernul a decis sã facã op-
þionalã contribuþia la Pilonul II de pen-
ii. IT-ºtii sunt scutiþi automat de con -
tribuþia la Pilonul II de pensii de
3,75% pentru suma de 10.000 de lei,
iar începând cu 1 ianuarie 2024, scuti-
rea va fi de 4,75%.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 9)

”Mizãm pe reindustrializarea
României”

(Interviu cu Ionuþ Bindea, CEO ROCA Industry)

l ”Prin listarea pe piaþa principalã a BVB vom avea acces la capital suplimentar pentru a

susþine creºterea ºi dezvoltarea companiilor din portofoliu”l ”Operãm într-o piaþã în

contracþie temporarã, caracterizatã de o presiune foarte mare pe marje ºi ne aºteptãm ca

aceastã situaþie sã continue”l ”Structura de tip holding ne-a adus economii de costuri, un

plus de eficienþã operaþionalã, precum ºi sinergii între entitãþile subsidiare”

Reporter: Cum aratã strategia de
investiþii a ROCA Industry?

Ionuþ Bindea: Strategia de investi-
þii a holdingului ROCAIndustry vize-
azã extinderea, dar ºi consolidarea
structurii subcare funcþionãm:ungrup
de companii româneºti, performeri în
industria de materiale de construcþii,
sub umbrela unuimanagement specia-
lizat, care asigurã know-how ºi acces
la capital pentru dezvoltare.

A CONSEMNAT
ANDREI IACOMI

(continuare în pagina 10)

C
ontextul economic general marcat de inflaþie, de miºcãrile care au
avut loc pe piaþa forþei de muncã, dar ºi de impactul accesului la credi-
tare sub efectele ecourilor bancare de pe pieþele internaþionale au dus
la o reacþie precautã ºi la ezitãri în industriamaterialelor de construc-

þii ºi a utilizatorilor ei imediaþi - constructorii. Aceºtia se confruntã cu multi-
ple provocãri, de la impactul creºterii costurilor pentru materiile prime de pe
pacursul anului 2022, pânã la dificultãþi întâmpinate pe lanþurile logistice,
spune Ionuþ Bindea, CEO al ROCA Industry, holdingul demateriale de construc-
þii al ROCA Investments.
În acest context, ROCA Industry, holding listat pe piaþa AeRO a Bursei de Valori
Bucureºti, vizeazã listarea pe piaþa principalã a BVB, bornã care susþine viziu-
nea emitentului de a deveni un reper al industriei, mai afirmã Ionuþ Bindea, în ca-
drul unui interviu acordat ziarului BURSA.

Desen de MAKE

Renault
va renunþa
la listarea
Ampere,
în cazul
unei
evaluãri
prea mici

R
enault SA nu va lansa oferta
publicã iniþialã (IPO) a diviziei
sale de vehicule electrice
Ampere, planificatã pentru anul

viitor, dacã evaluarea acesteia va fi prea
scãzutã, a declarat ieri directorul execu-
tiv al producãtorului auto francez, Luca
de Meo, conform Reuters.

�Nu suntem nebuni�, le-a spus de
Meo reporterilor înaintea unei prezen-
tãri destinate investitorilor, care a ur-
mãrit obþinerea susþinerii pentru IPO.

În cadrul întâlnirii, ºefulRenault i-a
îndemnat pe investitorii europeni sã
susþinã noua divizie de vehicule elec-
trice, Ampere. Luca de Meo a spus cã
producãtorul francez de maºini are
�multe opþiuni�, inclusiv finanþarea
ofensivei sale pe segmentul
vehiculelor electrice.

Oficialul Renault a insistat, con-
form Financial Times: �Sarcina mea
este sã apãr industria europeanã ºi sã
mã asigur cã aceasta va fi competitivã
la nivel global. Dacã nu vã place, mer-
geþi în China sau în SUA�.

Luca de Meo a adãugat cã afacerea
Ampere sperã sã atragã o nouã clasã
de investitori, fiind o companie �ver-
de�. Acesta a subliniat: �Poate cãmul-
þi oameni care nu ar plasa niciodatã
bani într-un producãtor de automobile
tradiþional ar fi interesaþi de proiectul
Ampere�.

Listarea Ampere este o componen-
tã esenþialã a strategiei lui Luca de
Meo pentru relansarea constructorului
auto Renault, oficialul companiei
mizând pe o evaluare cuprinsã între 8
ºi 10 miliarde de euro pentru IPO-ul
diviziei de vehicule electrice. Oferta a
fost amânatã deja o datã din cauza
condiþiilor de piaþã nefavorabile, iar
acum este programatã sã aibã loc în
primãvara lui 2024.

Dar, încetinirea cererii pentru auto-
mobilele electrice, turbulenþele de pe
pieþele bursiere ºi concurenþa din ce în
ce mai acerbã din partea constructori-
lor auto chinezi ar putea complica pla-
nurile lui Luca de Meo, mai ales cã,
potrivit unor surse citate de Reuters,
evaluarea avutã în vedere de ºeful Re-
nault este prea ambiþioasã. (A.V.)
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